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Nieuwsbrief 32 – Juni 2011 

Kano-excursie Sloterplas 

 

Zondag 10 juli 2011 - 11:00 uur  

Watersportcentrum Sloterplas 
 
Hoe anders ziet de wereld er vanaf het water 
uit. Dat merkten we vorig jaar bij de allereerste 
VVS-kanotocht. Vanwege het grote succes 
daarvan, nu opnieuw een kano-excursie. Maar 
er zijn verschillen. Nu doen we ‘m voor de 
zomervakantie in plaats van erna. En de route 
wordt ook anders. Hoe anders bepalen we pas 
op de dag zelf. We kijken eerst even naar het 
weer en de deelnemers, en of de route niet 
door omgevallen bomen is afgesloten. 
Uitgangspunt is om net als vorig jaar een 
kortere route te varen, en voor de liefhebbers 
daarnaast een verlengde route. Gekozen kan 
worden uit comfortabele stabiele meerpersoons 
Canadese kano’s, of voor de sportievere kajaks.  
 
We vertrekken samen, en gaan in ieder geval 
kijken bij de nieuw gegraven gracht bij het 
zwembad. Aan deze Sloterparkbadsingel is 
bovendien een mooie grote steiger aangelegd, 
ideaal voor  een rustpauze.  
Tijdens de tocht zult u zich af en toe in de 
jungle wanen. Als het mooi weer is, kunnen we 
zelfs roodwangschildpadden zien zonnen. Na de 
pauze varen we nog een stukje samen op, en 
dan splitst de groep. Wie dat wil kan rustig 
terug. De rest gaat – als het weer het toelaat - 
nog verder op avontuur. O.a. kijken naar 
muurvarens en naar bijzondere architectuur 
vanaf het water. En dan nog even langs het 
ecolint en door een waterstaatkundig pareltje, 
onze unieke vanonder een brug startende 
knikduiker. In deze duiker voelt het alsof u door 
een tropische grot vaart. Als we geluk hebben 
zien we op het laatste stukje ijsvogeltjes. Bent 
u tegen die tijd meer toe aan ijs dan aan nog 
meer vogels? Terug bij het Watersportcentrum 
wacht een heerlijk terras. 
 
De excursie is gratis voor leden en u mag uw 
familie of andere introducé meenemen. Het 
Watersportcentrum vindt u op het schiereiland 
aan de zuidoostkant van de plas. 

 
 

 
 

Jaarvergadering 16 april 2011 

 

Een korte samenvatting uit ons concept- 
verslag, welke u kunt vinden op onze website. 
 

De jaarvergadering was dit jaar gepland in de 
ochtend, omdat we van mening waren dat het 
gerenoveerde Watersportcentrum die middag 
geopend zou worden, maar dat bleek later pas 
op zondag te zijn. 
 
Terugblik 
Een belangrijk punt in de jaarvergadering is de 
terugblik op het vorige jaar; daarin kwamen  
zaken aan de orde als de Structuurvisie 
Amsterdam  2040, de  Sloterplas-conferentie,  
de eventuele bioscoop aan de oevers, de 
natuurspeeltuin, de billboards (hoek Lelylaan-
Meer en Vaart), de waterloop aan de Noord-
Westzijde van de plas, de Vuurkorf en de fusie 
van de stadsdelen. 
In 2010 zijn er vijf excursies gehouden en een 
lezing. Onze laatste excursie is gefilmd door 
Buurttelevisie. Dit filmpje is nog te zien via de 
link op onze website. 
 
Financiën 
Vervolgens doet de penningmeester verslag van 
de jaarcijfers en zij ontvangt complimenten van 
de vergadering voor haar heldere presentatie. 
De kascommissie doet verslag van de 
kascontrole en adviseert de vergadering aan 
het bestuur decharge te verlenen voor het 
gevoerde financiële beleid.  
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Dit advies wordt opgevolgd. De kascommissie 
bestond dit jaar uit Sally Tee en Alphons 
Berkemeijer. Zij zijn herkiesbaar voor het 
komende jaar en worden door de vergadering 
gekozen. Reserve is Aukje de Vries. 
 
Bestuur 
Van het bestuur zijn Harriët Haakma Wagenaar 
en Tineke Stricker aftredend en herkiesbaar. 
Beiden worden herkozen door de vergadering. 
 
Begroting 
Ten slotte komt de begroting ter sprake, deze 
wordt met twee wijzigingen aangenomen. Op 
verzoek van de vergadering zijn toegevoegd  
een post voor ledenwerving en een post 
onvoorzien. 
 
2011 
Voor 2011 zijn belangrijke onderwerpen de 
bezuinigingen en de eventuele consequenties 
voor het groen; de gewenste Sloterplas-
conferentie, de Vuurkorf, de billboards en de 
bioscoop op de landtong aan de Meer en Vaart. 
 
In de Rondvraag komt een aantal zorgpunten 
naar voren die betrekking hebben op het park, 
zoals onduidelijke scheiding fiets- en wandel-
paden bij Torenwijk, bankjes (soms te hoog), 
voorzieningen voor barbecuers, onderbe-
groeiing, waterkwaliteit. 
 
Het bestuur zal alle genoemde punten mee-
nemen naar een gesprek met Patrick Tramper 
(projectmanager Sloterplas van stadsdeel 
Nieuw-West). 
 
Hierna sluit de voorzitter de vergadering. 
 
 
Werkzaamheden aan de Noordoever 

 

Vanaf 27 juni vervangt Waternet de riolering 
langs de Noordzijde. Het stadsdeel zal deze 
grondwerkzaamheden benutten om de twee 
fietspaden aan weerskanten van de bomenrij 
tussen de Noordzijde en het park/de boulevard, 
op te heffen. 
In plaats daarvan wordt één fietspad in twee 
richtingen aangelegd naast het voetpad. 
Dit is beter voor het welzijn van de bomen, 
want deze komen dan in het groen te staan. 

Men speelt met de gedachte om het (slecht   
gebruikte) fietspad aan de overkant van de 
Noordzijde geheel op te heffen zodat de Bea 
Schwartz-iepen ook meer ruimte om de stam 
krijgen. 

 

 

Gesprek met Patrick Tramper, 

projectmanager Sloterpark 

 

De zorgpunten zoals genoemd in het verslag 
van de Jaarvergadering hebben we uitvoerig 
besproken. De heer Tramper zal deze punten 
bij de diverse afdelingen in het stadsdeel 
aankaarten. 
 
Veel van onze punten vallen onder het beheer 
van het park en de plas. Het stadsdeel is 
doende om het beheer beter te organiseren. Zo 
is er onze gezamenlijke wens om één 
(park)beheerder voor het hele park te hebben. 
Op dit moment zijn Sandro Hooft voor de 
oostzijde en Frank Splinter voor de west- en 
noordzijde de groenbeheerders. 
 
Daarnaast zijn er voor het gebied andere     
ontwikkelingen gaande, zoals de interventies en 
evenementen die moeten dienen om de 
levendigheid en de reuring van het Sloterpark 
te vergroten.  
Momenteel zijn in voorbereiding een labyrint 
(doolhof in de bodem) op het zuidelijke bolwerk 
van het zwembadeiland en een bomenspeeltuin 
op de Osdorpse oever. 
 

 

Deelnemers van de molenexcursie 29 mei, 

op de stelling van de Molen van Sloten 

 
 

 
  
De foto is door de molenaar gemaakt. Even 
tevoren had hij gedemonstreerd hoe de wieken 
moesten worden stilgezet. 
 
Het was een leerzame excursie. Erik Swierstra 
heeft zichtbaar gemaakt hoe ons gebied, in het 
verleden de Osdorper Binnenpolder, tot 1951, 
door molens werd drooggemalen. 
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Loveland en Infinity festival 

 
Ook dit jaar komt het Loveland festival in het 
Sloterpark. In toenemende mate maken wij ons 
zorgen over de gevolgen van dit festival voor 
het park. Door de groei van het festival en 
daarmee een groter beslag op het park neemt 
ook de feitelijke schade toe door o.a. de zware 
vrachtwagens die het park in rijden. 

Toen wij enige tijd geleden lazen dat er ook 
vergunningaanvragen waren ingediend voor het 
Infinity festival (ook een dancefestival) in juli 
en het Loveland kinderfestival op de zondag 
aansluitend aan het Loveland festival (weekend 
15 augustus) hebben wij het DB en de Raad 
schriftelijk op de hoogte gebracht van onze 
bezorgdheid. Inmiddels zijn deze aanvragen 
door de organisatoren weer ingetrokken. 

Wij ontvingen een onbevredigend antwoord, 
waarin het Dagelijks Bestuur van ons stadsdeel 
alleen reageerde op onze bezwaren tegen de 
overlast voor omwonenden en niet inging op 
onze zorg over de  schade aan het park van het 
Loveland festival van vorig jaar.  

Om die reden hebben wij nogmaals een brief 
gestuurd aan het DB en de Raad over de nu 
nog aanwezige schade. Dit hebben wij kunnen 
onderbouwen met foto’s die recent in het park 
zijn gemaakt. Op dit moment hebben we nog 
geen reactie ontvangen. 

 
Afdruk zware rijplaten zijn nog steeds zichtbaar 
 
De beide brieven en de foto’s kunt u zien op 
onze website. 
 
De Sloterparkbadsingel 

 
In mei 2011 is evenwijdig aan de Sloterpark-
badlaan een nieuwe gracht gegraven.  
 
Dit is een uitvloeisel van de uitvoering van een 
deel van het Toetsingskader Sloterpark, 

vastgesteld in 2006 door de Gemeenteraad. 

Dit Toetsingskader was een uitgeklede versie 
van het Masterplan Sloterpark uit 2003, 
ontworpen door landschapsarchitect Yttje 
Feddes van Bureau H+N+S. 
In dit plan werd voorgesteld om het 
Sloterparkbad met het uit 2001 daterende 
gebouw van het overdekte zwembad op een 
eiland te leggen. Daartoe is tussen de 
tochtsloot langs de President Allendelaan en het 
water van de Sloterplas een verbindingsgracht 
gegraven. 
 
De uitvoering van dit plan hangt ook samen 
met de plannen voor het zeshoekig bastion aan 
de noordkant van het zwembadterrein. Tot nu 
toe was dit bastion deel van dit terrein, maar 
het is door het graven van de gracht daar nu 
van afgescheiden. Toen het Sloterparkbad in 
zijn oorspronkelijke vorm in juni 1957 werd 
geopend lag dit ook al op een eiland. Langs de 
Sloterparkbadlaan, maar dan ten noorden van 
het zeshoekig bastion, lag een tochtsloot. Deze 
is echter in de jaren zeventig gedempt toen de 
gemeente zand over had. Vervolgens is deze 
strook met populieren beplant die sindsdien een 
aanzienlijke omvang hadden bereikt. Het 
strandje aan de zogenaamde 'Varkensbaai', 
waar tegenwoordig op 1 januari de 'Nieuwjaars-
duik' wordt gehouden, is toen ook ontstaan.  
De oevers van de Sloterplas hebben bijna 
overal een betonnen rand, maar juist waar de 
oorspronkelijke tochtsloot is gedempt is dit niet 
het geval. Door golfafslag is hier op natuurlijke 
wijze een strandje ontstaan.  
 
Volgens plannen uit 1958 zou op het 
zeshoekige bastion een door architect Piet Elling 
ontworpen café-restaurant worden gebouwd     
(zie nieuwsbrief 19), maar door de be-
zuinigingen (ook toen al!) is dit gebouw er nooit 
gekomen. Later, in de jaren zestig-zeventig zijn 
er op dit terrein twee zeshoekige kinderbadjes 
aangelegd. Ook was er in de nabijheid een 
midgetgolfterrein, dat natuurlijk ook al lang niet 
meer in gebruik was. Sinds het zwembad, dat 
vroeger van de gemeente was, in 2001 is 
geprivatiseerd, ligt het buitenterrein er 
grotendeels verlaten en verwaarloosd bij. Zo 
ook het terrein van het bastion met de 
kinderbadjes. In 2009 werden plannen ont-
wikkeld om op deze locatie (alsnog) een 
horecavoorziening te realiseren. Uit twee 
ingezonden ontwerpen werd door de bewoners 
via een stemming de ‘Vuurkorf’ gekozen en het 
stadsdeel Geuzenveld-Slotermeer heeft deze 
uitslag overgenomen. Deze Vuurkorf, ook 
zeshoekig van vorm, zal geplaatst worden op 
een van de zeshoekige kinderbadjes. Het 
andere kinderbadje dat wordt ingericht als 
plantenvijver zou gedeeltelijk onder het terras 
van de Vuurkorf komen te liggen. Hiermee zou 
in deze omgeving eindelijk een, aan het Rondje 



 4

Sloterplas gelegen, plek komen waar wande-
laars en fietsers een kleine consumptie kunnen 
gebruiken, zoals we dat ook kennen in andere 
parken in Amsterdam en in het Amsterdamse 
Bos. 

 
De uitvoering van dit plan zou aanvankelijk in 
2010 plaatsvinden, maar is als gevolg van de 
crisis in de bouwwereld vertraagd. De woning-
corporatie die bij de uitvoering van dit plan 
betrokken was heeft zich inmiddels terug-
getrokken en het plan staat nu op losse 
schroeven. Er wordt nog gezocht naar een 
nieuwe gegadigde die de 'Vuurkorf' alsnog wil 
bouwen en exploiteren. Ook de uitvoering van 
de zuidelijke uitbreiding van de naastgelegen 
woonwijk 'Noorderhof' is op de lange baan 
geschoven, ook vanwege de crisis in de woning-
bouw. 

 
Ondanks deze ontwikkelingen is het stadsdeel 
Nieuw-West begin 2011 toch begonnen met de 
geplande grondwerkzaamheden die met 
bovenstaande plannen verband houden. In 
november 2010 werd begonnen met het kappen 
van bomen aan de noordelijke rand van het 
zwembadterrein, waardoor er nu vanaf de 
noordkant vrij zicht op is gekomen.  
Vervolgens werden de oude betonnen con-
structies (trappen, muurtjes) gesloopt en in mei 
werd dus de nieuwe gracht gegraven. Ook de 
mooie blauwe tegeltjes van de kinderbadjes zijn 
er uit gesloopt en weggestopt onder het nieuwe 
asfalt van het fietspad en één van de badjes is 
met zand gedempt. 

 
Voor het graven van de nieuwe gracht is het 
fiets- en voetpad van de Slotermeerlaan (de 
Sloterparkbadlaan) naar de Jachthaven een 
stuk in zuidelijke richting opgeschoven, over 
een deel van het vroegere Sloterparkbadterrein. 
Het pad loopt nu over de plaats van het vorige 
overdekte zwembadgebouw uit 1973, dat in 
2001 werd gesloopt. Het oude pad moest plaats 
maken om ruimte te scheppen voor de plannen 
voor woningbouw van het Noorderhof-Zuid. De 
gracht is gegraven dwars door het terrein van 
het vroegere zwembad. Het huidige zwembad is 
uitsluitend bereikbaar via het toegangsbrugje 
bij de President Allendelaan. 
Met de kano is het nu mogelijk om een rondje 
om het Sloterparkbad te varen. 
Het grondwerk is nu voor een groot deel 
uitgevoerd, de beplanting moet nog worden 
aangebracht en de drie grote iepen moeten nog 
worden verplaatst.  

 

Er is een hek geplaatst tussen het zwembad en 
de Sloterparkbadsingel, dat verbonden is met 
het eiland in de plas. Dit is om de toegang tot 
het Sloterparkbad vanaf de Sloterplas 
onmogelijk te maken. Het wachten is nu nog op 
de mogelijke realisering van de Vuurkorf. 
 
Erik Swierstra, mei 2011 
 
Kroniek Osdorpse oevers , deel 16 

 
Op 13 juli wordt door de deelraad beslist over 
de aanleg van een bomenspeeltuin op de 
oostelijke zijde van de oever langs Meer en 
Vaart. Verwacht wordt dat de speeltuin volgend 
jaar in gebruik kan worden genomen. 
  
Ingezonden   

    
Van Georg Pfluger, V.V.S.-lid ontvingen wij in 
april deze leuke foto van twee meeuwen die 
toevallig synchroon poseerden op een 
straatlantaarn aan het Oeverpad bij de 
Sloterplas.  Dank daarvoor. 
 

 
  
 

Vereniging Vrienden van de Sloterplas 

 
Opgericht 4 juni 2003 

Bestuur: 
 
Harriët Haakma Wagenaar – voorzitter 
Tineke Stricker  - secretaris 
Emmy Groot - penningmeester 
Tineke Rombout 
Berta Tenner 
Peter Stein 
Wouter van der Wulp 
Yvonne de Graaff  
 
post@vriendenvandesloterplas.nl  
 
www.vriendenvandesloterplas.nl 
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